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FORSLAGSSKEMA 

 

Overskrift:   Ingen vinter-saltning af fortove 

Indstillet af:   Frugtlunden 40 

Udarbejdet af: Frugtlunden 40 

Hvad indstilles: Det foreslås, at saltning af fortove tages ud af vinter-
vedligeholdsplanen for (1) at spare penge på vintervedligehold, samt 
(2) minimere saltningen på Frugtlunden, og (3) beskytte grundejernes 
hækplanter samt firbenedes poter i vinterhalvåret.  

Økonomi: Det forventes, at der vil være en signifikant besparelse på 
vintervedligehold-budgettet, da der oftest saltes uden grund (ingen 
nedbør og minimal frost). Det kan ikke umiddelbart ses ud fra 
grundejerforeningens budget, hvor meget af vintervedligehold, der går 
til saltning af fortov alene.   

Fakta/baggrund: Blot som eksempel, har der været saltet i marts 2025, hvor vi ingen 
nedbør fik. Saltning skete flere dage i træk, hvor nattetemperaturen 
faldt til lige under frysepunktet, men ingen nedbør samt heller ingen 
forventning om længerevarende hård frost. Dette resulterede i, at 
vejsaltet lå i flere uger til gene for have- og/eller hundeejere.  

 GF Frugtlundens ejere med matrikel ud til fortov, kan opfordres til selv 
at salte skulle der komme hård frost og nedbør. Bl.a. gør GF 
Grønningen således for at spare udgifter til en dyr post i budgettet. 
Hvis der opstår situationer, hvor fortovet er for glat til gående, kan man 
benytte vejen (som i øvrigt allerede benyttes af flere gående samt 
bliver saltet). Man kan også opfordre grundejere til at hjælpe 
hinanden, således man som grundejer ikke alene står med ansvaret, 
men ser det som en fælles opgave for at få grundejerforeningen til at 
løbe rundt.  



 Det foreslås ikke, at man frabeder snerydning af fortov, da dette kan 
være en større byrde for nogle grundejere. Blot ingen saltning af fortov.  

Videre proces: Forslaget bedes sendes til afstemning på kommende 
generalforsamling med implementering fremadrettet fra vinteren 
2025/26.  

Bilag:  Ingen bilag 


